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uTdanning: Rektor Anne Grethe Tho tror «tett på- jobbing» er 
viktig for å få flest mulig elever til å fullføre utdanningsløpet sitt.

I 2018-2019 var det 3,6 
prosent av elevene ved 
Rjukan videregående skole 
som sluttet i løpet av 
skoleåret.  Så lav har ikke 
drop-out andelen vært på 
fem år.

Dette viser tall fra Utdan-
ningsdirektoratet. Snittet i Te-
lemark ligger på 3,7 prosent, 
mens landsgjennomsnittet er 
på 3,4 prosent.

I skoleåret 2016-2017 var an-

delen som slutter på 5,4 pro-
sent ved skolen. Rektor Anne 
Grethe Tho er fornøyd med ut-
viklingen.

- Vi ser av tabellen at prosent-
andelen for elever som dropper 
ut av videregående en synken-
de. Dette er bra! Tenker at «tett 
på- jobbing» er med på å få gode 
resultater, sier hun.

Skolen er opptatt av at flere 
skal gjennomføre utdannings-
løpet. 

- Vi skal jobbe for å bli bedre 
blant annet ved å se hvordan vi 
kan jobbe forebyggende og lage 

gode tilretteleggingstilbud slik 
at enda flere elever gjennomfø-
rer utdanningsløpet. Når det er 
sagt er det også slik at vi har 
elever som ikke er mottakelige 
for læring for eksempel på 
grunn av utfordringer knyttet 
til egen helse eller andre private 
årsaker. Da er det viktig å jobbe 
med dette først, før de kan stå i 
et opplæringsløp, påpeker rek-
tor Anne Grethe Tho.

Egil StEnSrud

mindre frafall på Rjukan videregående skole

Et anbud på håndver-
kertjenester som 
omfattet Sykehuset 
Telemark HFs avdelin-
ger i Skien, Pors-
grunn, Kragerø, No-
todden, Seljord, 
Nordagutu og Rjukan 
ble denne uken for-
melt avlyst. Fordi man 
stilte krav til sentral 
godkjenning. – Det er 
ulovlig, sier EØS.

Det var Sykehusinnkjøp HF – 
et selskap som eies av fire regio-
nale helseforetak – som sto bak 
anbudskonkurransen på vegne 
av Sykehuset Telemark.

Arbeidene som det ble bedt 
om anbud på er omfattende og 
inkluderer elektroarbeid, rør-
leggerarbeid, ventilasjonsar-
beid, tømrerarbeid og mur- og 
flisarbeid – samt arbeid innen 
fagfeltene maling, bygg, tapet-
sering og belegg.

Avtalen skulle ha en varighet 
på fire år og det skulle inngås 
separate rammeavtaler for dis-
se fagområdene, fordelt etter 
følgende lokaliseringer:

Område 1: Skien, Porsgrunn, 
Bamble, Kragerø.

Område 2: Nordagutu, No-
todden, Seljord, Rjukan.

Basert på tidligere års anskaf-
felser av disse tjenestene har 
Sykehuset Telemark betalt 
rundt 14 millioner kroner. Det 
er altså i snakk om millionbeløp 
for enkelte tilbydere.

kvalitetsstempel, men...
Det ble satt en rekke krav til til-
byderne som kunne tenke seg å 
komme med et tilbud, men ett 
krav stanset hele prosessen for 
få dager siden.

– Sentral godkjenning er en 
frivillig forhåndsvurdering av 
sentrale aktører i bygge- og an-
leggsnæringen og omfatter alle 
funksjoner. Med «alle funksjo-
ner» menes ansvarlig søker, 
prosjekterende, utførende og 
kontrollerende aktør. At en ak-
tør har sentral godkjenning kan 

slik sett anses som et kvalitets-
stempel som viser at nevnte le-
verandør er i stand til å gjen-
nomføre det aktuelle arbeidet 
med rett kvalitet. Dette er som 
nevnt en frivillig ordning. Dette 
innebærer at dersom offentlige 
oppdragsgivere oppstiller dette 
som et kvalifikasjonskrav i en 
anskaffelse så kan det ha en 
konkurransebegrensende ef-
fekt ovenfor leverandører som 
av ulike grunner ikke har søkt 
om en slik godkjennelse. Dette 
kan for eksempel gjelde uten-
landske aktører eller nyopp-
startede norske bedrifter. 

– Av denne grunn fremgår det 
av forskrift om byggesaksfor-
skriften paragraf 9–1 andre ledd 

at det «ikke er tillatt å stille vil-
kår om sentral godkjenning ved 
offentlige anskaffelser». Etter-
som det ikke er adgang til å 
oppstille dette som et kvalifika-
sjonskrav må vi dessverre avly-
se konkurransen i medhold av 
anskaffelsesforskriften. Nytt 
anbud vil bli kunngjort om kort 
tid.

ulovlig
Det var Halvor Garvik, inn-
kjøpssjef i Sykehusinnkjøp HF, 
som meldte dette nå i novem-
ber og stanset anbudsproses-
sen. Bakgrunnen var at en av 
tilbyderne hadde satt spørs-
målstegn om det var lov å kreve 

en slik sentral godkjenning. 
Dette igjen var basert på et brev 
fra statsråd Monica Mæland til 
alle norske kommuner, datert 
februar 2018.

– Vi ønsker med dette brevet 
å informere kommunene om at 
det ikke er adgang til å stille 
krav om sentral godkjenning 
ved offentlige anskaffelser. 
Krav om sentral godkjenning er 
ulovlig, het det i rundskrivet.

Årsaken er at ESA har sagt 
sentral godkjenning er i strid 
med EØS-reglene.

14 dager
– Vi kommer nå til å gjøre om på 
konkurransegrunnlaget for å 
luke ut dette med at sentral 

godkjenning er et absolutt krav. 
Det viste seg at det også forelig-
ger tidligere avgjørelser rundt 
dette temaet i KOFA (Klage-
nemnda for offentlige anskaf-
felser). Vi kommer derfor til å 
lyse ut hele anbudsgrunnlaget 
på nytt – så fort som mulig. I 
praksis regner jeg med at det 
nye grunnlaget blir lyst ut i lø-
pet av 14 dager, sier Garvik.

Saken er for øvrig enda et ek-
sempel på at EØS-regler trum-
fer norske regler – som i Nav-
saken.

JarlE PEdErSEn

Sykehuset Telemark

kjempeanbud ble avlyst

anbudSkOnkuRRanSe aVlYST: Et anbud på håndverkertjenester for hele Sykehuset Telemark måtte stanses på grunn av EØS-
regler. Det betyr at konkurransegrunnlaget må endres og legges ut på nytt. Foto: Lars Løkkebø


